



## Österlens vattenvårdsförbund

### Protokoll från styrelsemöte på Brösarps gästis den 3 april 2009

#### Närvarande:

Kurt Hagenrud (ordf)

Charlotte Lindström (vice ordf)

Bengt-Olov Lindqvist (kassör), deltog i början av mötet

Michael Dahlman (sekr)

Lars-Olov Strand (valberedningen), deltog i början av mötet

Lars Collvin (adj)

#### 1. **Mötet öppnades**

Kurt öppnade mötet.

#### 2. **Dagordningen**

Dagordningen godkändes med ändringen att valfrågorna lades tidigare.

#### 3. **Föregående protokoll**

Ingen hade invändningar mot Michaels protokoll från föregående styrelsemöte.

#### 4. **Ekonomi**

Bengt-Olov har nu tillgång till kontot och har tagit fram preliminär resultat- och balansräkning. Vi har nu 217 000 kronor i kassan. Mot bakgrund av detta och det kärva ekonomiska läget föreslår Bengt-Olov att styrelsen föreslår stämman att ingen indexuppräknings görs av medlemsavgifterna för 2009. Detta diskuterades: orsaken till att vi har pengar över är bland annat att vi inte har genomfört vissa åtgärder enligt arbetsplanen, som flödesmätningar, utställningar, kompletterande mätningar. Konsultkostnaderna kommer att indexuppräknas eftersom det finns i avtalet. Det kan vara en bra symbolhandling att inte höja medlemsavgiften, så det beslutades att föreslå stämman.

#### 5. **Ansökan om bidrag för utredning om vattenråd för Österlen**

Michael hade skrivit ihop ett förslag till ansökan. Styrelsen ansåg att formuleringarna var bra. Michael gör en finputsning och skickar det sedan via Kurt till länsstyrelsen.

#### 6. **Årsmötet**

- a. Kallelse ska ut senast 17 april. Michael ordnar det. Skickar förslag till dagordning och handlingar till styrelsen för ev kommentarer via e-post innan dess. Mötet hålls på



- Kronhjorten vid Christinehofs slott. Styrelsen har förmöte 9-10. Fika 9-10. Årsmöte 10-11:30. Genomgång av förslaget till åtgärdsprogram 11:30-12:30. Lunch 12:30.
- b. Michael gör förslag till verksamhetsberättelse, arbetsplan, budget, medlemsavgifter. Medlemsavgifterna ska inte höjas med index.
  - c. Bengt-Olov gör redovisning av förbundets ekonomi och ordnar med revision.
  - d. Valberedningen (behandlades kronologiskt efter punkt 4). Tommy Mårtensson har hoppat av valberedningen. Lars-Olov försöker ordna förslagen tillsammans med Ronny Hammar. Förvaltningarna i Simrishamn och Tomelilla ska slås ihop, varför det kan bli lite oklart vem som ska representera respektive kommun. För närvarande saknas två ersättare till styrelsen, eftersom Peter Erlöv har slutat.
  - e. Michael föredrar fyskemresultaten samt utsläppsdata från reningsverken, med undantag för Ravlunda ARV där Bengt-Olov förhoppningsvis kan redovisa. Lars redovisar bottenfauna och elfisket (rapporten har dock inte kommit än, Michael påminner).
  - f. Genomgång av uppdrag enligt arbetsplanen. Vi konstaterade att vi trots allt gjort en del:
    - i. Vi har fortsatt utveckla hemsidan.
    - ii. Från Verkaån har Lars sammanställt flöden och vi kommer att be Anders Eklöv sammanställa elfisket.
    - iii. Vi har fått en ny stödmedlem.
    - iv. Flödesmätning i Julebodaån är på gång, avbördningskurva beställt.
    - v. Vi har en litteraturlista på hemsidan (referenslista).
    - vi. Historiska kartor kanske Lars kommer med lite data om vattenkvarnar.
    - vii. Vattenråd - en utredning är på gång om vi får bidrag.
    - viii. I Klammersbäck har Simrishamns kommun gjort en utredning för Ravlunda ARV.
    - ix. Flygfoton är lite oklart, behöver kollas upp med Richard och Peter.
  - g. Det fortsatta undersökningsprogrammet behöver eventuellt justeras när det gäller Klammersbäck. Michael/Lars kollar om kiselalgindeks är möjligt.
  - h. Lars informerar om förslaget till åtgärdsprogram enligt vattendirektivet. Drar detta på årsmötet i 30 minuter och lämnar 30 minuter till diskussion. Beslutades att dessutom hålla ett särskilt öppet styrelsemöte i Simrishamn den 11 juni klockan 9 för att gå igenom förslaget lite djupare och försöka komma fram till ett remissvar. Michael hör med Bengt-Olov om lokal.

## 7. Hemsidan

Michael avser att ta fram material till en särskild sida om vattendirektivet. I övrigt är allt uppdaterat för närvarande.

## 8. Utåtriktad information

Charlotte har kollat upp lite priser. Tre roll-ups, en sex-sidig folder i 1000 ex, en Powerpoint-presentation skulle kunna gå att få för cirka 15 000 + moms. Text och bild får vi ta fram. Styrelsen ansåg det var en rimlig kostnad. Charlotte fick i uppdrag att gå vidare och hålla i arbetet. Inget slutligt



beslut.

## 9. **Elfiske i Verkaån, externa data**

Lars och Michael ber Anders Eklöv även utvärdera elfiskedata från Verkaån att läggas till vår ordinarie rapport. Extra kostnad 3 000 kronor.

## 10. **Flödesmätning i Julebodaån**

C4 Teknik har beställt avbördningskurva från Naturvårdsingenjörerna. Pris 45 000 kronor, varav förbundet betalar 20 000 + moms. Tar cirka ett år att få fram kurvan genom återkommande mätningar. Framtida mätning av nivån och underhåll är inte klart med vem som betalar, men C4 Teknik kommer troligen att ta större eller hela delen.

## 11. **Övriga frågor**

Michael redovisade från samrådet om vattendom för kommunens vattentäkt i Brösarp. Ökade uttag kan påverka Verkaån. Max inflöde från Verkaån 13 l/s vid max ansökt vattenuttag. Minvattenföring vid Hallamölla 38 l/s. Styrelsen var skeptisk till stora vattenuttag vid lågvattenföring. Ett yttrande i den vägen kommer vi troligen att göra på den kommande remissen.

Kurt informerade om att dämnet i Almaån nedströms Finjasjön nu är i drift, fiskvägen är också klar.

Kurt informerade om miljödomstolens beslut nu är taget när det gäller kvävereduktion eller inte i Lybyverket i Hörby kommun, Ringsjön är recipient.

## 12. **Nästa möte**

Nästa styrelsemöte hålls klockan 9 före årsmötet på Christinehof den 18 maj.

Vid pennan

Michael Dahlman